



### Japanese Flower Arrangement Workshop

This Ikebana workshop is for beginners. You will experience how to appreciate the beauty of a blooming flower, a yellow leaf and a tiny bud, and try not to judge them. All are welcome. In the workshop you will listen to a brief history of Ikebana and learn some fundamental flower arrangement techniques, then the rest of the time you will ‘communicate with’ your floral materials and arrange your own piece. At the end of the workshop, you can take your beautiful Ikebana piece home.



#### Details

- Date: 3 November 2023 (Fri)
- Time: 6:00pm-8:00pm
- Venue: Shaw Room 209
- Language: Cantonese
- Cost: \$250/person (Flowers, vase and tools are provided)
- No. of participants: 10-15 (Workshop will be cancelled if the enrollment number is less than 6 persons)
- Registration: <https://forms.office.com/r/LrvvViXsaT> (First-come-first-served basis)

Please submit the payment by cheque payable to “HKUST Staff Association” by 20 October 2023 (Fri), 2pm. Please put down at the back of the cheque your name, department and contact phone number, and internal mail it to: Mrs. Mak, CLE (Center for Language Education).

#### About the workshop instructor

Dr Elza Tsang is a Senior Lecturer of CLE, HKUST. She has studied Ikebana for over 10 years and has the qualification of Professor in Ikenobo Ikebana.

\*\*\*\*\*

### HKUSTSA Christian Fellowship Event: Cultivating new ground: From HKUST to the Golden Triangle - A sharing by Mr. Brian Cheng and HKUST Alumni



Mr. Brian Cheng (currently the Executive Director of Food For The Hungry International (Hong Kong)) is invited to share the development of organic agriculture and his related work in the Golden Triangle, the region used to be famous for growing poppies.

#### Details

- Date: 10 October 2023 (Tue)
- Time: 12:45pm-2:00pm
- Details: <https://cfellowship.webhost.hkust.edu.hk/最新消息/>
- Remarks: This talk would be conducted in Cantonese.

#### About the speaker

Brian was a Student Counselor at HKUST. He went to the Golden Triangle 17 years ago to develop organic farming, and helped the local minority people get rid of poverty through education. Currently, several HKUST alumni are cooperating with him to develop organic farming projects.

\*\*\*\*\*

### SA Scholarship & Awards 2023/24

We are pleased to announce that SA Scholarships and SA Awards for SA full members (for at least 1 year) are now open for application. Please refer to the Staff Association website for further details: [https://staff.hkust.edu.hk/service\\_sch.html](https://staff.hkust.edu.hk/service_sch.html)

**Extended Application Deadline: 13 November 2023 (Monday)**

\*\*\*\*\*

### Recruitment for Staff Choir

Staff Choir is now open for SA members to join. Whether you're a beginners or an experienced vocalist, if you enjoy singing and harmonizing with others,

we would be delighted if you respond to our call. For more details and to register, please visit our website: <https://staff.ust.hk/interest.html>.

## Autumn Pear Giveaway

It was our pleasure to share the joy of the Mid-Autumn Festival and the start of Fall Term 2023 with our SA members through the autumn pears giveaway event. We wish all colleagues a smooth and 'fruitful' school year ahead!



HKUST Staff Association  
香港科技大學教職員協會



會訊 2023年10月6日

## 日式插花體驗工作坊

歡迎你來體驗日本插花藝術，體驗如何欣賞盛開的花朵，枯黃的葉和細小的花蕾的美麗，並儘量不去判斷它們。歡迎初學者和任何喜歡植物的人。老師會簡介日式插花的歷史並教一些基本技巧。工作坊後你可把插作帶回家。工作坊詳情如下：

日期：2023年11月3日（星期五）

時間：下午6時至8時

地點：逸夫209室

語言：廣東話

名額：10-15人，先到先得。（如少於6人將取消）

收費：\$250（花材和花器及用具）多除少補；導師費全免。

講者：曾淑貞博士，科大語言教育中心高級講師，池坊日式花藝正教授（2級）

報名：<https://forms.office.com/r/LrvvViXsaT>



請網上登記並於2023年10月20日下午2時前把\$250支票內部郵遞至語言教育中心麥太收。請在支票收款方寫上香港科技大學教職員協會，並在支票背面寫上您的姓名，部門，及聯絡電話號碼。

## 科大教職員基督徒團契講座—耕出新天地：從科大到金三角

科大教職員協會基督徒團契  
HKUSTSA CHRISTIAN FELLOWSHIP



昔日以種植罌粟盛名的金三角泰北地區，如今卻以出產咖啡和茶葉而聞名。究竟有機農業如何改善當地經濟發展及民生？我們邀請了Brian Cheng（現任香港國際饑援會總幹事）親身分享金三角地區有機農業發展及相關工作。Brian曾為科大學生輔導員，17年前放棄高薪厚職，前往當地發展有機耕種及其他農業，同時亦藉着扶貧助學，幫助當地高山的少數民族脫貧。現時，有數位科大校友與Brian合作發展金三角的有機耕種項目，他們亦會前來分享點滴。

日期：2023年10月10日（星期二）

時間：下午12時45分至2時

地點：林護演講廳(LT-B)

詳情：<https://cfellowship.webhost.hkust.edu.hk/最新消息/>

講座以廣東話進行，費用全免。另設有獎問答環節，禮品為泰國農產品。

\*\*\*\*\*

## 科大教職員協會獎學金及獎項

科大教職員協會獎學金及獎項現正接受申請。現職於香港科技大學並已加入教職員協會至少一年並符合其他計劃申請資格的全職會員均可遞交申請。

詳情請參閱本會網頁：[https://staff.hkust.edu.hk/service\\_sch.html](https://staff.hkust.edu.hk/service_sch.html)

申請截止日期已延至**2023年11月13日（星期一）**。

## 科大教職員合唱團招募

教職員合唱團正接受報名，歡迎對歌唱有興趣的同事參與。詳情請參閱網頁：<https://staff.ust.hk/interest.html>。

## 中秋贈送秋月梨活動

教職員協會藉此秋季學期的開始及適逢中秋佳節，派贈秋月梨與各位會員和同事分享節日的喜樂，並祝願各同事及家人新學年諸事順遂！



Website 網站：<https://staff.ust.hk/index.html>  
Inquiry 查詢電郵：[staff@ust.hk](mailto:staff@ust.hk)

For Full members: To unsubscribe from this communication, please visit webpage: [https://myaccount.ust.hk/refreshable\\_lists](https://myaccount.ust.hk/refreshable_lists)

For Associate members: To unsubscribe from this communication, please sent an email to: [staff@ust.hk](mailto:staff@ust.hk)